
PROTOKÓŁ NR XXVII/2017 
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 26 kwietnia 2017 r. 

W sesji wzięli udział: 

1. 14 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
2. Wójt Gminy – Iwona Warkocka  
3. Asystent Wójta – Karol Żukowski  
4. Skarbnik Gminy – Marek Malinowski 
5. Sekretarz Gminy – Radosław Krawczyk  
6. Mecenas – Jarosław Mielnik  
7. Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej – Krystyna Szustak 
8. Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury – Anna Pietrzak 
9. Dyrektor Zespołu Szkół w Motarzynie – Gabriel Konkel 

Radni nieobecni: Monika Gardzielewska 

Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b) przyjęcie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołu z XXVI sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska VII kadencji. 

2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru w rejonie 
cmentarza w miejscowości Dębnica Kaszubska gmina Dębnica Kaszubska, 

b) wzoru deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 
składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy Dębnica 
Kaszubska, 

c) przekształcenia oddziałów przedszkolnych w Szkole Podstawowej im. Adama 
Mickiewicza w Gogolewie działającej w ramach Zespołu Szkół w Gogolewie 
w Przedszkole w Borzęcinie, 

d) zmiany aktu założycielskiego Zespołu Szkół w Gogolewie, 

e) przekształcenia oddziałów przedszkolnych w Szkole Podstawowej im. Leśników Polskich 
w Motarzynie działającej w ramach Zespołu Szkół w Motarzynie w Przedszkole 
w Budowie, 

f) zmiany aktu założycielskiego Zespołu Szkół w Motarzynie, 

g) zmiany uchwały nr XXVI/207/2017 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 29 marca 
2017 r. w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego 
ustroju szkolnego, 

h) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury w Dębnicy 
Kaszubskiej za 2016 rok, 

i) zmian w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2017 rok, 

j) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2017-2027. 



3. Przyjęcie Planu zbywania i obciążania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica 

Kaszubska z dnia 18.04.2017 r. 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta i wykonania uchwał. 

5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres międzysesyjny: 

a) Komisji Kultury i Oświaty, 
b) Komisji Infrastruktury i Budżetu, 
c) Komisji Rewizyjnej. 

6. Interpelacje Radnych. 

7. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

8. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji. 

9. Zamknięcie obrad. 

Porządek obrad po zmianie: 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

b) przyjęcie porządku obrad, 

c) przyjęcie protokołu z XXVI sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska VII kadencji. 

2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru w rejonie 
cmentarza w miejscowości Dębnica Kaszubska gmina Dębnica Kaszubska, 

b) wzoru deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, składanej 
przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy Dębnica Kaszubska, 

c) przekształcenia oddziałów przedszkolnych w Szkole Podstawowej im. Adama Mickiewicza 
w Gogolewie działającej w ramach Zespołu Szkół w Gogolewie w Przedszkole 
w Borzęcinie, 

d) zmiany aktu założycielskiego Zespołu Szkół w Gogolewie, 

e) przekształcenia oddziałów przedszkolnych w Szkole Podstawowej im. Leśników Polskich 
w Motarzynie działającej w ramach Zespołu Szkół w Motarzynie w Przedszkole 
w Budowie, 

f) zmiany aktu założycielskiego Zespołu Szkół w Motarzynie, 

g) zmiany uchwały nr XXVI/207/2017 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 29 marca 
2017 r. w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 
szkolnego, 

h) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury w Dębnicy 
Kaszubskiej za 2016 rok, 

i) zmian w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2017 rok, 

j) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2017-2027, 



k) uchylenia uchwał Nr V/28/2015 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 11 marca 2015 r. 
w sprawie ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi za rok od 
domku letniskowego lub od innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno - 
wypoczynkowe oraz uchwały Nr XII/79/2015 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 29 
grudnia 2015 r. w sprawie zmiany uchwały Nr V/28/2015 Rady Gminy Dębnica 
Kaszubska z dnia 11 marca 2015 r. w sprawie ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi za rok od domku letniskowego lub od innej nieruchomości 
wykorzystywanej na cele rekreacyjno – wypoczynkowe. 

3. Przyjęcie Planu zbywania i obciążania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska 
z dnia 18.04.2017 r. 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta i wykonania uchwał. 

5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres międzysesyjny: 

a) Komisji Kultury i Oświaty, 

b) Komisji Infrastruktury i Budżetu, 

c) Komisji Rewizyjnej. 

6. Interpelacje Radnych. 

7. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

8. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji. 

9. Zamknięcie obrad. 

 

Przebieg sesji: 

Ad. 1 
a)  
 XXVII Sesję Rady Gminy otworzył Przewodniczący Rady Krzysztof Badowski. Otwarcia 

dokonał o godzinie 10:36 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Dębnica Kaszubska. 
Na podstawie listy obecności stwierdził nieobecność 1 Radnej, po czym stwierdził 
prawomocność obrad. Przewodniczący Rady K. Badowski przywitał Panią Wójt, Pana Asystenta 
Wójta Gminy, Pana Sekretarz, Pana Skarbnika, Panią Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury 
i Radną Rady Powiatu, Panią Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej, Sołtysów, Dyrektora 
Zespołu Szkół w Motarzynie, przedstawiciela szkoły w Gogolewie, Panią Beatę Sobczak 
przedstawiciela Fundacji Partycypacji Społecznej oraz Radnych Rady Gminy. 

b) 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa zebranych ma 

jakieś wnioski o zmianę porządku obrad? 
Sekretarz R. Krawczyk złożył wniosek o zmianę porządku obrad. Wnioskowany projekt uchwały 
w sprawie uchylenia uchwał jest wynikiem wykluczenia domków letniskowych poza system 
gospodarowania odpadami. Na komisjach wspólnych temat ten był sygnalizowany. W ślad za 
poprzednimi uchwałami pojawił się temat ryczałtu dla domków letniskowych.  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że wnioskowany projekt uchwały zostanie 
dodany do pkt 2 ppkt k porządku obrad, po czym zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa 
obecnych ma jeszcze jakieś wnioski o zmianę porządku obrad? W związku z brakiem zgłoszeń 
Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania nad zmianą do porządku obrad. 



W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty w stosunku /14 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących.  

c) 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych 

ma jakieś uwagi do protokołu z poprzedniej sesji? W związku z brakiem uwag Przewodniczący 
Rady oznajmił, że protokół został przyjęty bez zmian. 
Przewodniczący Rady K. Badowski przed przystąpieniem do punktu 2 oddał głos Pani Beata 
Sobczak. 
Pani B. Sobczak poinformowała, że jest przedstawicielem Fundacji Partycypacji Społecznej 
i przyjechała zaprezentować projekt „klub kobiet przedsiębiorczych”. Realizując projekt jest 
problem z dotarciem do kobiet chcących założyć własną firmę. Projekt skierowany jest do kobiet 
niepracujących, które ukończyły 30 lat. W ramach projektu zakładane jest wsparcie indywidualne 
i grupowe oraz ABC przedsiębiorstwa. W ramach projektu kobiety mogą otrzymać do 24 tys. zł 
na prowadzenie własnej firmy. Projekt zakłada, że przez okres 6 miesięcy będzie wypłacane 
wsparcie w wysokości 1300 zł miesięcznie i są to środki przeznaczone na opłaty ZUS, opłaty za 
dzierżawę. Wsparcie może zostać przedłużone na kolejne 6 miesięcy. W sumie całe 
dofinansowanie liczy sobie prawie 40 tys. zł. Pani chciałaby skorzystać z pomocy i przekazać 
informację dalej, do kobiet chcących założyć własną firmę. Poprzez stronę Facebook można 
dowiedzieć się wielu rzeczy, zadawać pytania i otrzymywać potrzebną dokumentację. W związku 
z problemem dotarcia do osób chętnych termin rekrutacji został wydłużony i jest czas do końca 
czerwca. Dodatkowo można skorzystać z podanego maila. Za jego pośrednictwem wszelkie 
informacje zostaną udzielone. Możliwość prowadzenie firmy jest nie tylko na terenie Gminy 
Dębnica Kaszubska, ale również na terenie całego województwa. Pani Beata Sobczak 
podziękowała za możliwość wystąpienia. 
Radna B. Sikora zwróciła się z pytaniem czy można prosić o podanie warunków na jakich jest 
udzielona pomoc w formie pieniężnej? 
Pani B. Sobczak oznajmiła, że pomoc otrzymana od Fundacji jest bezzwrotna co dotyczy 
również wsparcia pomostowego. Przez rok czasu uczestniczka projektu objęta jest pomocą, 
w związku z tym przez rok działalność powinna się utrzymać. Nikt nie ma gwarancji na sukces, 
jednak przedsiębiorstwo musi się utrzymać przez rok.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem kiedy można rozpocząć działalność 
gospodarczą w przypadku gdy rekrutacja trwa do końca czerwca? 
Pani B. Sobczak odpowiedziała, że na początku będzie wsparcie grupowe i indywidualne, 
a rozpoczęcie działalności zaplanowane jest na sierpień. 
Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem dlaczego projekt skierowany jest tylko do grupy kobiet 
po 30 roku życia, a nie do szerszego grona? 
Pani B. Sobczak odpowiedziała, że kryteria ustalił Urząd Marszałkowski. 
Radny M. Olech oznajmił, że na terenie gminy jest już prowadzony nabór, stąd też Jego pytanie. 
Pani B. Sobczak oznajmiła, że próbując sprostać odpowiedzi kobieta może otworzyć firmę 
i zatrudniać inne osoby.  
Asystent Wójta K. Żukowski zwrócił się z pytaniem czy są jakieś warunki ile wcześniej dana 
kobieta nie mogła prowadzić działalności gospodarczej? 
Pani B. Sobczak odpowiedziała, że warunkiem uczestnictwa w projekcie jest nie prowadzenie 
żadnej działalności przez okres 12 miesięcy przed przystąpieniem do niego. Oczywiście wcześniej 
kobieta mogła być zatrudniona. W trakcie szkoleń, dla pań posiadających potomstwo będą 
zapewnione opiekunki.  
Przewodniczący Rady K. Badowski podziękował za udział w sesji. Każdy z Radnych ma namiary 
do Fundacji, więc z dalszymi pytaniami można zwracać się bezpośrednio do nich. 
Przewodniczący Rady powrócił do porządku obrad.  

 



Ad. 2 
a)  

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru w rejonie 

cmentarza w miejscowości Dębnica Kaszubska gmina Dębnica Kaszubska /stanowiący załącznik 

nr 1 do protokołu/ był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy 

i uzyskał opinię pozytywną. Spośród 13 obecnych radnych na komisjach, 12 opowiedziało się za, 

1 wstrzymał się od głosu.  

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że uchwała uległa małym zmianom. W paragrafie 

1 zostały dodane działki, które swoim zasięgiem obejmuje plan. Zostało to dodane na wniosek 

Pana Mecenasa.  

Radna W. Masłyk zwróciła się z pytaniem czy ktoś spośród mieszkańców miał zastrzeżenia 

do planu? 

Sekretarz R. Krawczyk odpowiedział, że etap konsultacji odbywa się w ramach procedury 

planistycznej. Są dwa etapy przy których można zgłaszać swoje zastrzeżenia do planu, 

po podjęciu uchwały intencyjnej. Na drugim etapie jest wyłożenie planu do publicznego wglądu. 

Na sali zorganizowano dyskusję, na którą nikt nie przybył. Od tamtej pory mieszkańcy mogą 

składać pisemne wnioski. Żaden wniosek nie wpłynął.  

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 

pytania do uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady przeszedł 

do głosowania. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /12 za, 0 przeciw, 

2 wstrzymujące. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził podjęcie uchwały 

z dwoma głosami wstrzymującymi się.  

Uchwała otrzymała nr XXVII/215/2017 i stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

b)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie wzoru 

deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, składanej przez 

właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy Dębnica Kaszubska /stanowiący 

załącznik nr 2 do protokołu/ był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady 

Gminy i uzyskał opinię pozytywną. Spośród 11 obecnych radnych na komisjach, 10 opowiedziało 

się za, 1 wstrzymał się od głosu. Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy 

ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania bądź uwagi do projektu uchwały? W związku 

z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /14 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne podjęcie 

uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XXVII/216/2017 i stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

c)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie 

przekształcenia oddziałów przedszkolnych w Szkole Podstawowej im. Adama Mickiewicza 



w Gogolewie działającej w ramach Zespołu Szkół w Gogolewie w Przedszkole w Borzęcinie 

/stanowiący załącznik nr 3 do protokołu/ był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich 

komisji Rady Gminy. Projekt uchwały uzyskał opinię pozytywną spośród 11 radnych. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 

pytania bądź uwagi do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady 

przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /14 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne podjęcie 

uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XXVII/217/2017 i stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

d)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmiany aktu 

założycielskiego Zespołu Szkół w Gogolewie /stanowiący załącznik nr 4 do protokołu/ był 

omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy. Przewodniczący Rady K. 

Badowski poinformował, że uchwała ta jest następstwem poprzedniej, po czym zwrócił się 

z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania bądź uwagi do projektu uchwały? 

W związku z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /14 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne podjęcie 

uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XXVII/218/2017 i stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

e)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie 

przekształcenia oddziałów przedszkolnych w Szkole Podstawowej im. Leśników Polskich 

w Motarzynie działającej w ramach Zespołu Szkół w Motarzynie w Przedszkole w Budowie 

/stanowiący załącznik nr 5 do protokołu/ był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich 

komisji Rady Gminy. Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś 

z Państwa Radnych ma jakieś pytania bądź uwagi do projektu uchwały? W związku z brakiem 

zgłoszeń Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /14 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne podjęcie 

uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XXVII/219/2017 i stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

f)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmiany aktu 

założycielskiego Zespołu Szkół w Motarzynie /stanowiący załącznik nr 6 do protokołu/ 

był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy. Przewodniczący Rady 

K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania bądź uwagi 



do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady przeszedł 

do głosowania. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /14 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne podjęcie 

uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XXVII/220/2017 i stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

g)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały nr XXVI/207/2017 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 29 marca 2017 r. w sprawie 

dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego /stanowiący 

załącznik nr 7 do protokołu/ był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady 

Gminy. Uchwała uzyskała opinię pozytywną spośród wszystkich 10 obecnych radnych. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 

pytania bądź uwagi do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady 

przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /14 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne podjęcie 

uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XXVII/222/2017 i stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

h)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury w Dębnicy Kaszubskiej 

za 2016 rok /stanowiący załącznik nr 8 do protokołu/ był omawiany na posiedzeniu wspólnym 

wszystkich komisji Rady Gminy. Uchwała uzyskała opinię pozytywną spośród wszystkich 

12 obecnych radnych. Na komisjach obecna była Pani Dyrektor, która przedstawiła 

sprawozdanie GOK-u. Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś 

z Państwa Radnych ma jakieś pytania bądź uwagi do projektu uchwały? W związku z brakiem 

zgłoszeń Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /14 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne podjęcie 

uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XXVII/223/2017 i stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

i)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2017 rok /stanowiący załącznik nr 9 do protokołu/ 

był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady Gminy. Uchwała uzyskała 

opinię pozytywną spośród wszystkich 10 obecnych radnych. Przewodniczący Rady K. Badowski 

oznajmił, że przed rozpoczęciem sesji było zaznaczone, że uchwała trochę się zmieniła od wersji 



przedstawionej na komisjach wspólnych, wobec czego poprosił o przedstawienie zaistniałych 

zmian.   

Skarbnik M. Malinowski poinformował, że zmienił się jedynie załącznik nr 7 przedstawiający 

fundusz sołecki. Przeniesienie nastąpiło w Sołectwie Gałęzów. Zwiększono środki na inwestycje, 

a zmniejszono środki na organizacje imprez sołeckich o 1500 zł. W samym budżecie nic się nie 

zmieniło.  

Radna B. Sikora przypomniała, że na komisjach wspólnych zadała pytanie dotyczące 

finansowania studium wykonalności na różnorodność biologiczną, czy jest ono wykonywane raz 

jeszcze?  

Skarbnik M. Malinowski odpowiedział, że jest to finansowanie drugiego studium. 

Sekretarz R. Krawczyk dodał, że gmina wchodzi w projekt raz jeszcze, ale tym razem 

w partnerstwie z innymi. W roku ubiegłym zostało wykonane studium, jednak teraz przy 

projekcie partnerskim nie może być wykorzystane. Studium finansowane jest przez wszystkie 

gminy. 21 000 zł jest kwotą, którą płaci Gmina Dębnica Kaszubska jako partner wiodący 

projektu, jednakże, po podpisaniu umowy pozostali partnerzy zwrócą na konto gminy swoje 

części. Koszty sporządzenia studium zostaną proporcjonalnie podzielone.  

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 

pytania bądź uwagi do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady 

przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /14 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne podjęcie 

uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XXVII/224/2017 i stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

j)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2017-2027/stanowiący 

załącznik nr 10 do protokołu/ był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji Rady 

Gminy i uzyskał opinię pozytywną. Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem 

czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania bądź uwagi do projektu uchwały? W związku 

z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /14 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne podjęcie 

uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XXVII/225/2017 i stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

k)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie uchylenia 

uchwał Nr V/28/2015 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 11 marca 2015 r. w sprawie 

ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi za rok od domku 

letniskowego lub od innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno - wypoczynkowe 

oraz uchwały Nr XII/79/2015 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 29 grudnia 2015 r. 

w sprawie zmiany uchwały Nr V/28/2015 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 11 marca 



2015 r. w sprawie ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi za rok 

od domku letniskowego lub od innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno – 

wypoczynkowe /stanowiący załącznik nr 11 do protokołu/ został dodany do porządku obrad, 

wobec czego zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania bądź uwagi do 

projektu uchwały? Poprosił również o przedstawienie argumentów za przyjęciem dodatkowej 

uchwały. 

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że tak jak już było wspomniane na początku sesji uchwała 

ta jest konsekwencją zmiany systemu gospodarowania odpadami. Nieruchomości rekreacyjne 

zostały wyłączone z systemu, ponieważ zgodnie z przepisami prawa nieruchomości letniskowe 

nie są stale zamieszkałe, w związku z tym nie znajdują się w systemie, a co za tym idzie 

kontynuowanie stanu prawnego, w którym takowe deklaracje posiadamy nie jest wskazane.  

Mecenas J. Mielnik w gwoli ścisłości poinformował, że nie chodzi o zwolnienie z obowiązku 

oddawania odpadów, tylko mieszkańcy sami zawierają takie umowy na wywóz odpadów.  

Radna B. Sikora zwróciła się z pytaniem jak wygląda system kontroli? 

Sekretarz R. Krawczyk dodał, że obecnie trwa kontrol pod względem zawartych deklaracji jak 

i umów przedsiębiorstw na wywóz odpadów, przy okazji kontrolowane jest spalanie odpadów 

przez mieszkańców oraz w towarzystwie policji sprawdzane są szczepienia psów.  

Radny P. Paczesny poinformował, że nie widzi różnicy tam gdzie tematy są zgłaszane.  

Sekretarz R. Krawczyk poprosił o przekazywanie sygnałów gdzie problem występuje.  

Radny P. Paczesny poinformował, że już raz dał sygnał i nic z tego nie wynikło. 

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że w sprawie zgłaszanej przez Radnego grzywna została 

wymierzona, ponieważ urząd nie przyjął argumentacji mieszkańca, że była to woda z zalanej 

piwnicy a nie gnojowica.  

Mecenas J. Mielnik poinformował, że Radny wtedy ograniczył się do złożenia zawiadomienia, 

a nie chciał brać udziału w pracach.  

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o pojedyncze wypowiadanie i zgłaszanie chęci 

wypowiedzi, po czym zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania 

do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady przeszedł 

do głosowania. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /14 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne podjęcie 

uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XXVII/226/2017 i stanowi załącznik nr 22 do protokołu.  

Ad. 3  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że Radni wyczerpali wszystkie 

uchwały do podjęcia na sesji i przeszli do kolejnego punktu porządku obrad jakim było przyjęcie 
Planu zbywania i obciążania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 
18.04.2017 r. /stanowiącego załącznik nr 23 do protokołu/, który był omawiany na posiedzeniu 
wspólnym wszystkich komisji i uzyskał opinię pozytywną spośród 10 obecnych radnych. 
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych jakieś pytania 
do Planu? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania Plan zbywania i obciążania nieruchomości na terenie Gminy 

Dębnica Kaszubska z dnia 18.04.2017 r. został przyjęty w stosunku /14 za, 0 przeciw, 



0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne przyjęcie 

planu.  

Ad. 4 

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o przedstawienie sprawozdania Wójta 

z działalności i wykonania uchwał.  

Sprawozdanie z działalności /stanowiące załącznik nr 24 do protokołu/ przedstawiła Pani Wójt 
I. Warkocka. 
Pani Wójt I. Warkocka dodała, że urząd przejął zadanie gospodarowania gminnym zasobem 
mieszkaniowym. W Motarzynie lokale po byłej szkole w czerwonym budynku zostały 
zaadaptowane na lokale mieszkaniowe. Wyremontowano 3 mieszkania z czego jedno ma około 
60m2 i jest już zamieszkałe przez matkę z dziećmi, drugie liczy sobie ponad 25m2, w skład 
którego wchodzi kuchnia, łazienka i pokój. Zostanie przeznaczone dla matki 
z niepełnosprawnym dzieckiem. W kolejnym mieszkaniu remont jeszcze trwa. Adaptację 
wykonali pracownicy urzędu. Niektóre prace trzeba było zlecić, ponieważ pracownicy nie 
posiadają odpowiednich uprawnień. Początkowo były rozeznania w przypadku zatrudnienia firmy 
z zewnątrz i ich koszt remontu wyniósłby minimum 150 000 zł. Mieszkania są wyremontowane 
na bardzo wysokim poziomie. Ogrzewanie jest ze szkoły, więc mają komfort mieszkania. Klatka 
schodowa tego budynku jest stanem zastanym i na razie nie będzie się z nią nic robić. Mieszkania 
mają tak wysoki standard i na pewno nie będą w najbliższym czasie sprzedawane. Pani Wójt 
pochwaliła ekipę remontową, która bardzo sprawnie przeprowadziła remont. Mieszkania zostały 
przyznane przez komisję mieszkaniową lub przez sąd, który wydał nakazy sądowe.  
Sprawozdanie z wykonania uchwał /stanowiące załącznik nr 25 do protokołu/ przedstawił Pan 
Sekretarz R. Krawczyk.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
pytania do sprawozdania?  
Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem w jaki sposób będzie nadzorowana budowa dróg na 
Osiedlu Północ? 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że w sprawozdaniu była mowa o przetargu na inspektora 
nadzoru budowlanego.  
Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że w ramach złożonego wniosku była przeznaczona pewna pula 
na inspektora nadzoru budowlanego. W decyzji na pozwolenie został nałożony obowiązek 
zatrudnienia inspektora i z tej decyzji gmina się wywiązuje. W procedurze zapytania 
konkurencyjnego została wyłoniony Pan, z którym została podpisana umowa. Oczywiście urząd 
gminy ze swojej strony będzie trzymał rękę na pulsie. Przetarg na realizację inwestycji wygrała 
firma, która od 25 lat zajmuje się drogami.  
Radny M. Olech zauważył, że niekoniecznie jest tak, że firma wygrywająca przetarg prowadzi 
inwestycję. Były przypadki na terenie gminy, gdzie realizowano zadania poprzez 
podwykonawców i są z tymi drogami problemy.  
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że urząd wie od właściciela, że będą osobiście wykonywali 
drogę, jedynie do tych prac, których nie wykonują będą zatrudniani podwykonawców. O każdym 
podwykonawcy urząd będzie wiedział.  
Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że wykonawca musi zwrócić się o zgodę do gminy, 
na pozwolenie wejścia na budowę podwykonawcy. Żadna firma nie wykonuje zadań kompletnie. 
Na przykład deszczówkę, czy warstwę bitumiczną będzie robił ktoś inny i tego nie da się uniknąć.  
Radna W. Masłyk zwróciła się z pytaniem czy można sprawdzić kiedy powinny pokazać się 
rozstrzygnięcie konkursu dla organizacji pozarządowych? Kiedy zostanie rozpoczęty remont 
związany z termomodernizacją przedszkola?  
Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że lada chwila wyniki konkursu powinny się ukazać 
na stronie internetowej. Jeżeli chodzi o termomodernizację to należy czekać na rozstrzygnięcie 



projektu. Projekt ten rządzi się innymi prawami. 28 kwietnia jest otwarcie ofert, 
a termomodernizacja była zaplanowana na lato.  
Radna W. Masłyk zwróciła się z pytanie na jaki okres zawarto umowy z nowymi lokatorami 
mieszkań?  
Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że umowy zawarte są bezterminowo.  
Radna W. Masłyk poinformowała, że Jej zdaniem umowy z lokatorami powinny być zawarte 
na czas określony.   
Asystent Wójta K. Żukowski zwrócił się z pytaniem co zrobić z osobami, którym umowy się 
skończyły? Należałoby pozbyć się mieszkańców? 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że to, że poprawiły się warunki nie znaczy, że należy 
pozbyć się mieszkańców? Każdy byłby zainteresowany przejściem do własnego większego 
mieszkania.  
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że Pani Wójt powiedziała, że nie będzie 
się sprzedawało tego mieszkania. Jeżeli komuś się poprawi sytuacja materialna to pójdzie gdzieś 
indziej i wynajmie lub kupi własne mieszkanie. 
Radny P. Paczesny odniósł się do sprawozdania z działalności i informacji o przeprowadzanych 
konsultacjach w sprawie zmiany statutów sołectw i zwrócił się z pytaniem czego dotyczą zmiany? 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że w statucie jest zawarty szerszy zakres członkostwa rad 
sołeckich. Należy dostosować statuty do obowiązujących regulacji. W dodatku jedno sołectwo 
nie ma statutu i musi zostać on nadany. 
Radny P. Paczesny zwrócił się pytaniem jak będzie wyglądało opiniowanie? Czy w projekcie 
statutu będzie klauzula informowania sołectwa dotycząca umiejscowienia inwestycji na ich 
terenie? Często inwestycje były umieszczane bez uzgodnień, bez wiedzy mieszkańców.  
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, iż nie wie o czym Radny mówi, gdyż jest to normalne, 
że prywatni inwestorzy nie informują o inwestycjach poczynionych na własnej nieruchomości.  
Radny P. Paczesny zauważył, iż według Niego w statucie powinien być zapis umożliwiający 
mieszkańcom wyrażenie opinii na temat danej inwestycji.  
Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że żadna inwestycja celu publicznego nie może powstać, bez 
pewnych konsultacji. Każdorazowo mieszkańcy są zawiadamiani o takowych inwestycjach. 
W statucie jest zapis, że mieszkańcy mogą uczestniczyć w ważnych sprawach sołectwa. Tak 
naprawdę każdy inwestor na własnej nieruchomości może robić co tylko chce, jeżeli jest to 
zgodne z prawem.  
Radna B. Sikora zwróciła się z pytaniem dotyczącym drogi powiatowej w nawiązaniu do dyskusji 
z posiedzenia wspólnego wszystkich komisji. Czy odbyło się spotkanie z Zarządem Dróg 
Powiatowych i w jakim stopniu i czy w ogóle ograniczać będzie się zakres prac?  
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że nadal decyzje podejmuje Zarząd Dróg Powiatowych. 
Spotkanie się nie odbyło. Zostanie ogłoszony drugi przetarg z okrojonym zakresem.  

Ad. 5 
 Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o zaprezentowanie sprawozdania 
z działalności międzysesyjnej Komisję Kultury i Oświaty.  

a)  
Przewodniczący Komisji Kultury i Oświaty Radny R. Cech poinformował, że komisja 

spotkała się w dniu 19 kwietnia na posiedzeniu wspólnym komisji, a także w dniu 26 kwietnia 
w celu omówienia spraw bieżących.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
pytania do sprawozdania komisji? W związku z brakiem pytań poprosił o sprawozdanie Komisji 
Infrastruktury i Budżetu. 

  



b)  
Przewodnicząca Komisji Infrastruktury i Budżetu Radna B. Sikora poinformowała, 

że komisja w tym miesiącu spotkała się tylko raz na posiedzeniu komisji wspólnych, nie odbyła 
spotkania we własnym gronie. 
Przewodniczący Rady K. Badowski podziękował za przedstawienie sprawozdania i poprosił 
Komisję Rewizyjną o swoje sprawozdanie.  

c)  
Radna I. Kiernicka Członek Komisji Rewizyjnej zapoznała Radnych z treścią podjętej 

uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu gminy za 
2016 rok i wniosku o udzielenie absolutorium.  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny M. Olech poinformował, że komisja spotkała się 
3 razy. W dniach 3 kwietnia i 12 kwietnia odbyła się kontrol Urzędu Gminy w zakresie ściągania 
i umarzania podatków za 2016 rok w porównaniu do roku 2015. 19 kwietnia odbyło się spotkanie 
na komisjach wspólnych. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
pytania do Komisji Rewizyjnej? 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że na maila radni otrzymali protokół 
z kontroli, jednak Jemu zabrakło informacji mówiącej o tym gdzie jest dobrze, a gdzie już to 
wygląda słabiej.  
Radny M. Olech poinformował, że kontrol opierała się na porównaniu roku 2016 do roku 2015. 
Porównanie okazało się bardzo trudne, wręcz niemożliwe. Jeżeli chodzi o umorzenia to jest to 
nieduży temat. Były to szczególne przypadki na niewielkie kwoty. Brak jest podstaw do 
jakichkolwiek zastrzeżeń. Co do podatków były one na podobnym poziomie. Największe 
zadłużenia wynikają z tytułu opłaty za śmieci. Komisja spotkała się z Panią Wójt, jednak nie 
można zbyt wiele robić. Można jedynie prosić o zapłatę należności i nagłaśniać proceder 
mieszkańców. 
Skarbnik M. Malinowski oznajmił, że system śmieciowy musi się bilansować. Stawkę opłat za 
odpady zawsze ustala się do rekompensaty kosztów. Nie można windować lub zaniżać opłat. 
Radny M. Olech poinformował, że zostało wystawione 1270 upomnień na śmieci. Połowa 
upomnień to upomnienia za śmieci.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy zadłużenia mieszkańców mogą 
powodować to wzrost kosztów w przyszłym roku?  
Sekretarz R. Krawczyk odpowiedział, że nie. Kalkulacje opłat za śmieci robi się do przepisu, a nie 
do strony dochodowej. 
Radna R. Rejkowicz zwróciła się z pytaniem do Sołtysów obecnych na sesji jak im się układa 
pobieranie opłat za śmieci?  
Pani Sołtys B. Pawlak poinformowała, że to zależy od mieszkania. Niektórzy mieszkańcy wyszli 
z zadłużeń, a niektórzy w ogóle nie chcą płacić.  
Pani Sołtys U. Rączka poinformowała, że są zadłużenia w śmieciach. Na terenie sołectwa 
są posesje, które mają ściągalność na poziomie 0 zł. Ludzie ci nie pracują, żyją z różnych 
dodatków, więc opłata nie będzie przez nich realizowana. Generalnie ludzie starają się płacić 
i można zauważyć mniejszą ilość zadłużeń.  
Radna W. Masłyk wyraziła zadowolenie z tego, że system kontroli działa. Być może on pomoże 
podreperować sytuację.  
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem do Sołtysów czy mają zestawienie 
osób, które są zadłużone?  
Pani Sołtys L. Chrystofiak poinformowała, że informacji o zaległościach w opłatach za śmieci 
sołtysi nie posiadają.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy są możliwości przekazania listy 
osób zadłużonych dla Sołtysów? 
Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że przekazanie takiej listy to ujawnianie informacji o zaległości. 



Skarbnik M. Malinowski oznajmił, że rolą inkasenta jest zainkasować kwotę i doręczyć nakaz 
płatniczy. Opłata śmieciowa wynika ze złożonej deklaracji. Jeżeli mieszkaniec takiej deklaracji nie 
złoży wydana zostaje decyzja nakładająca wysokość opłaty. Sołtysi nie muszą mieć informacji, 
kto ma złożoną deklarację. Sołtys nie jest egzekutorem. Przyjmuje opłaty od ludzi, którzy 
je wpłacają. W przypadku braku płatności wystawiane są wezwania lub upomnienia do zapłaty. 
Według Skarbnika Sołtysi nie mogą posiadać takich informacji.  
Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że urząd liczy na pomoc Sołtysów odnośnie przekazywania 
informacji, co do podejrzeń o niepłaceniu za odpady. Od mieszkańców śmieci są odbierana, 
ale nie jest uiszczana opłata. Sołtysi nie mają kompetencji do weryfikacji liczby osób.  
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy można prawnie poszerzyć 
kompetencje sołtysa za pomocą uchwały, aby miał informację o ilości osób zadłużonych? 
Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że po to jest organ gminy, który ma instrumenty aby badać 
przypadki. Sołtys jest przedstawicielem sołectwa, nie gminy. 
Skarbnik M. Malinowski dodał, że w ordynacji podatkowej są zapisy mówiące o inkasentach, ich 
roli i obowiązkach. Sołtys jest inkasentem i jego rola jest ściśle określona w ustawie.  
Mecenas J. Mielnik oznajmił, że nie ma takiej możliwości. Kompetencje rady płyną z ustaw. 
Uchwały są nadzorowane przez wojewodę i nawet jeżeli rada gminy coś takiego by podjęła 
zostanie to uchylone w drodze nadzoru.  
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki oznajmił, że sołtysi mają duży wpływ na społeczeństwo. 
Sołtysi tak naprawdę domyślają się którzy mieszkańcy mogą zalegać z opłatami.  
Mecenas J. Mielnik poinformował, że w taki sposób wchodzi się w kompetencje organu 
egzekucyjnego. Osobiście nie rozumie dlaczego ludzie wolą wywieźć śmieci do lasu zamiast 
je oddać. Śmieci takie trzeba przygotować, przetransportować, a to rodzi koszty. Oddając odpady 
nie płaci się z ich ilość. Nie jesteśmy w stanie nałożyć dodatkowych kompetencji sołtysom.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zakończył dyskusję. Jest jasność, że gmina nie może udzielić 
takich informacji sołtysom.  
Skarbnik M. Malinowski oświadczył, że w ustawach o podatkach są ściśle określone zasady 
w jakich przypadkach inkasentem może zostać sołtys, a w jakich nie.   
Pani Sołtys U. Rączka poinformowała, że sołtysi chcieliby wiedzieć w jakich gospodarstwach nie 
są złożone deklaracje, nic poza tym.  
Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, że rozmowy zostaną przekazane pracownikowi 
odpowiedzialnemu, aby współpracował i rozmawiał z sołtysami.  
Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że dalsza dyskusja nie jest potrzebna, wobec czego 
zakończył dyskusję i przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.  

Ad. 6 
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że na poprzedniej sesji zostały 

złożone interpelacje. Zwrócił się z pytaniem czy wszyscy Radni otrzymali odpowiedzi na 
interpelacje? Wobec twierdzącej odpowiedzi Przewodniczący Rady poprosił o składanie 
interpelacji.  
Radny P. Paczesny zwrócił się do Pani Wójt z informacją, że oczyszczalnia ścieków wymaga 
modernizacji. Kiedy nastąpi jej modernizacja?  
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że każdy obszar wymaga modernizacji. Jeżeli chodzi 
o modernizację to pewne urządzenia ulegają zmianie i naturalnemu procesowi zużycia. 
Urządzenia na bieżąco są wymieniane, ale nie jest planowana modernizacja. 
Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem jak to się ma do osadów, które nie spełniają wymogów 
ustawowych? Osady są problemem i tym powinna zająć się Pani Wójt. 
Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że tym zajmuje się Pan Prezes. Firma odbiera odpady i nie 
ma co do nich żadnych przeciwwskazań.  
Radny P. Paczesny oznajmił, że odbieranie osadów w takim stanie jest niezgodne z przepisami 
prawa.  
Asystent Wójta K. Żukowski zauważył, że wiele gmin działa w ten sposób.  



Radny P. Paczesny oświadczył, że ma wątpliwości. Wiele gmin dostosowało się do wymogów. 
Jeżeli chodzi o ochronę środowiska zawsze będzie ona czułym punktem Radnego. Zwrócił się 
z prośbą, aby mieć to na uwadze, ponieważ gmina nie spełnia kryteriów odpadów i odpady 
przestaną być od nas odbierane.  
Asystent Wójta K. Żukowski oznajmił, że jest gmina, która oddaje swoje odpady do Poznania. 
Również są takie możliwości.  
Sekretarz R. Krawczyk poprosił o doprecyzowanie pytania. Dodatkowo zwrócił się z pytaniem 
w jakim stopniu odpady zagrażają środowisku? Wyspecjalizowana firma odbiera odpady 
i zagospodarowuje je, z tego tytułu nie ma żadnych roszczeń.   
Radny P. Paczesny oznajmił, że nie będzie się zagłębiał w zagospodarowywanie odpadów przez 
firmę. W którymś momencie może się umowa skończyć, ponieważ odpady nie spełniają 
wymogów, o których mówi ustawa. Ktoś z firmy może dopatrzyć się tego, że odbierają odpady 
niespełniające norm i zagrażające środowisku. 
Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że na ten czas nie wyciągałby takich wniosków.  
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że na ten czas prawo dopuszcza taki sposób rozwiązania 
problemu. Pytanie dotyczące odpadów powinno być zadane Panu Prezesowi.  
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki oznajmił, że Jego wypowiedź uprzedziła Pani Wójt, 
po czym dodał, że jeżeli rada zadecyduje to może przenieść pieniądze z remontu drogi 
powiatowej na modernizację oczyszczalni.   
Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o zachowanie ciszy i sformułowanie interpelacji 
przez Radnego P. Paczesnego.  
Radny P. Paczesny zrezygnował ze składania interpelacji.  

Ad. 7-8 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytanie czy ktoś z Państwa Radnych ma 

jakieś wnioski lub zapytania? 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki korzystając z obecności Pana Mecenasa zwrócił się 
z pytaniem czy dieta radnego, jako że jest ryczałtowa i jest pomniejszana o jakiś procent, może 
być wykorzystywana i czy są takie kompetencje na przeznaczenie jej na jakiś cel? Czy to na 
stypendium dla dziecka czy na nagrodę za osiągnięcia, czy zasponsorowanie działań jakiegoś 
artysty? 
Radna B. Sikora poinformowała, że jest to rzecz bardzo prosta. Wystarczy przenieść 
zaoszczędzoną pulę pieniędzy do innego rozdziału i można zrobić to zwykłą zmianą stypendium.  
Skarbnik M. Malinowski oznajmił, że kiedyś wspominano o stypendium, które żądzą się innymi 
prawami, gdyż trzeba ustalić regulamin.  
Mecenas M. Mielnik poinformował, że budżet jest skonstruowany z różnych części. Jeżeli 
planowałoby się oszczędności radnych i pod te hipotetyczne oszczędności miałoby się planować 
budżet to jest to trochę nie tak. Jeżeli pojawiłyby się jakieś środki to można je zagospodarować 
w inny sposób.  
Skarbnik M. Malinowski zauważył, że nie jest problemem przenieś pieniądze do innego rozdziału 
czy działu. Problemem jest kwestia ustalenia regulaminu obowiązywania stypendium.  
Radna W. Masłyk poprosiła o przyśpieszenie terminu montażu 2 lamp w miejscowości 
Borzęcino. Poprosiła również o przekazywanie informacji do sołectw. Działania w sołectwach 
muszą być przekazywane, tak aby była pełna informacja o wydarzeniach, które są w sołectwie. 
Radna zwróciła się także z pytaniem kiedy będą wywiezione korzenie z Borzęcina? 
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że mamy jasność, że korzenie nie są nasze. 
Korzenie zostaną usunięte przy II etapie realizacji inwestycji i była o tym mowa na komisjach. 
Radna W. Masłyk poprosiła o informacje w tym temacie, a także uprzednie informowanie 
o wydarzeniach. Tak samo jak było z tymi korzeniami. Sołectwo nie wiedziało, że to będzie tyle 
trwało. Radna zwróciła się z pytaniem gdzie są wywożone płyty z Borzęcina? 
Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że płyty są wywożone na teren gminy, na remont dróg. 
Płyty prowadzą do budynku, który nie jest użytkowany i nie ma potrzeby aby tak leżały. 



Przynajmniej zwiększy to bezpieczeństwo, bo nikt nie będzie się tam kręcił. Budynek ten będzie 
rozebrany. Nie można doprowadzić się do informowania o wszystkim. Jeżeli w miejscowości 
są prowadzone jakieś inwestycje należy o tym pytać sołtysów. 
Radna W. Masłyk oznajmiła, że sołtysi też o wszystkim nie wiedzą. Droga z której zabierane 
są płyty służy mieszkańcom.  
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że płyty nie zostaną zabrane z całej drogi, tylko do tego 
momentu, gdzie służą mieszkańcom do dojazdu do  nieruchomości.  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że sprawy, które są poruszane na sesji, nie na 
miejscu. Sesja nie jest takim miejscem aby rozstrzygać takie sprawy. Zarząd Dróg Powiatowych 
nie informuje o pracy na swojej własności. Gmina też nie wie o wszystkim.  
Radny P. Paczesny oznajmił, że jest to nieprawda, że gmina nie wie co się dzieje. Radny poprosił 
o kserokopię umowy na drogę powiatową i przesłanie jej na adres mailowy.  

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 
jeszcze jakieś pytania lub wnioski? W związku z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady 
przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 9 
Odpowiedzi na wnioski i zapytania zostały udzielone w ramach możliwości w trakcie 

sesji, bezpośrednio po ich złożeniu. Na pozostałe zostanie udzielona odpowiedź pisemna. 
Przewodniczący Rady K. Badowski o godzinie 12:23 zamknął sesję Rady Gminy po wyczerpaniu 
porządku obrad.  
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